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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 19 nov. 1962
*'s Morgens te 10 uur aangevangen en 's middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President De Quay en de Ministers Van Aartsen, Beerman, Klompé,
Korthals, Marijnen, Toxopeus, Veldkamp (bij de punten 2d - 2h, 9, 13 en 15b en c), en Zijlstra
(afwezig zijn de Ministers Cals, Luns, De Pous en Visser).

Voorts zijn aanwezig de Staatssecretarissen Bot (punt 2c en 2h), Calmeyer (punten
1a en b, 2i en 15e), Gijzels (punten 3, 5, 6, 9, 10 en 13), Van Houten (punten 2a - 2i en 15e),
Janssen (punten 5, 6, en 15a), De Jong (2i en 15e), Roolvink (punten 13 en 15c) en Stijkel (punt
15c).

Secretaris: J. Middelburg.
- - -

2. Buitenlands beleid
- - -
h. Indonesië en Nieuw-Guinea (Zie notulen MR 10 november 1962, punt 2g.)
De Minister-President merkt op, dat van Indonesische zijde een campagne wordt gevoerd om tot
een vervroegde overdracht van het bestuur over Nieuw-Guinea aan Indonesië te komen. Bij het
bezoek van de VN-administrateur aan Djakarta zei de Indonesische Minister Subandrio in een
informeel gesprek, dat het nuttig zou zijn om de datum van overdracht te vervroegen met het
argument, dat dan het geld voor de UNTEA voor de economische opbouw van het gebied zou
kunnen worden besteed. Dr. Abdoh heeft geantwoord, dat hij zich strikt zal houden aan de
overeenkomst, die in de VN is geautoriseerd; alleen als Indonesië met Nederland en de VN tot
overeenstemming over vervroeging zou komen, zou dit mogelijk zijn, maar hij ontraadde om dit
voor te stellen, aangezien het een slechte indruk zou maken en Indonesië beter deed te beginnen
met het herstel der diplomatieke betrekkingen. In het formele gesprek heeft Subandrio toen
gezegd, dat herstel der diplomatieke betrekkingen mogelijk zou zijn, zodra de Nederlandse
militairen van Nieuw-Guinea zijn vertrokken en dat dit dan 1 januari 1963 zou zijn. Dr. Abdoh
heeft dit aan U Thant gemeld, maar hier te lande is hierover geen bericht uit New York
ontvangen. In verband met de voortgaande Indonesische agitatie inzake vervroeging van de
overdracht is een Nederlands memorandum aan onze vertegenwoordiger in New York gezonden
met het verzoek U Thant te waarschuwen tegen deze activiteiten van Indonesië, waaromtrent een
grote verantwoordelijkheid bij de VN berust. Intussen heeft Minister Luns met U Thant hierover
gesproken, waarop deze zei het geheel met Minister Luns eens te zijn en dat er geen kwestie kan
zijn van een vervroeging der overdracht. Aan Djakarta is een telegram gezonden, dat de VN
hieraan niet zou meewerken. Spreker heeft de indruk, dat ook dr. Abdoh terzake krachtig gaat
optreden.

De Minister-President komt vervolgens terug op het voorstel van Buitenlandse
Zaken om een publikatie in de dagbladen te plaatsen over de aanmelding van schade, die
Nederlanders hebben geleden door de nationalisatie in Indonesië. Spreker heeft hieromtrent een
gesprek gehad met Mr. Blom. Daarbij is duidelijk geworden, dat van Indonesische zijde in
november 1961 een bureau voor registratie van dergelijke aanspraken is ingesteld (gebaseerd op de
nationalisatiewet van 1958). In de publikatie zal men voorts erbij moeten vermelden, dat
schadevergoeding niet als punt 1 aan de orde zal worden gesteld, als de diplomatieke betrekkingen
zijn hersteld. Men kan zich ook afvragen of het overgaan tot registratie pas nadat de diplomatieke
betrekkingen zijn hersteld wel beter zou zijn. Spreker voelt wel voor de gedachtengang van Mr.
Blom; als men ziet hoe Indonesië optreedt, behoeft de Nederlandse regering niet al te zeer de
zaken met fluwelen handschoenen te behandelen.
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Staatssecretaris Bot vraagt zich af waarom advertenties met een dergelijke publikatie
nodig zijn, aangezien de betrokkenen toch in bonden zijn verenigd. De Minister-President
antwoordt, dat men met een publikatie wil voorkomen, dat na jaren nog aanmeldingen zouden
komen van mensen, die onbekend met de registratie zijn.

Minister Marijnen aarzelt sterk of het wel verstandig is en wel nodig om thans een
publikatie te plaatsen. Als de Indonesische regering herstel der diplomatieke betrekkingen nog
verder wil vertragen, vreest spreker, dat deze publikatie als motief zal worden aangegrepen. De
vraag is ook hoe de publikatie in Nederland zal worden begrepen.

Minister Toxopeus zou niet kunnen meegaan met het toegeven aan een
Indonesische eis inzake vervroegde overdracht of het afzien van een volksstemming. Spreker ziet
niet een overwegend bezwaar om de registratie uit te stellen tot na het herstel van de diplomatieke
betrekkingen. Hij vreest anders, dat een 'package deal' zal worden voorgesteld. Minister Zijlstra
zou ook eerst het herstel der diplomatieke betrekkingen willen afwachten.

Minister Beerman heeft wel gehoord, dat bij Buitenlandse Zaken opgaven inzake
schade door de Indonesische confiscaties werden afgehouden. Spreker kan, als dit juist is, wel met
het standpunt van de Minister-President meegaan.

De Minister-President heeft begrepen, dat de meerderheid van de Raad publikatie wil
uitstellen in afwachting van het herstel der diplomatieke betrekkingen.
- - -


